
PROTOKÓŁ Nr III/2024 
z sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 27 maja 2024 r. 
 
Szczegółowe imienne wyniki z przeprowadzonych głosowań Rady Gminy w Skąpem znajdują 
się w linku https://bip.skape.pl/strona-975-sesja_xlv_z_dnia_23_06_2022_r.html i stanowią 
załączniki do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak otworzył IIII sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 
8.00. Przywitał Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, Skarbnika Gminy Danutę Hekawę, wszystkich 
radnych, sołtysów oraz mieszkańców gminy Skąpe. Poinformował, że na stan 15 radnych 
w sesji uczestniczy 14, więc podejmowane uchwały będą miały moc prawną (lista obecności 
w załączeniu, nieobecny radny Mirosław Olczak). Następnie przedstawił porządek 
posiedzenia, do którego nie wniesiono zmian i który przedstawia się następująco:  
1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) powołania Komisji Rewizyjnej, 
b) powołania Komisji skarg, wniosków i petycji, 
c) zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminy Skąpe, 
d) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Skąpe, 
e) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok, 
f) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2024-2029, 
g) przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji, 
h) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony, 
i) przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Skąpe, 
j) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Skąpe dla lokalizacji instalacji odnawialnych źródeł energii, w tym elektrowni 
wiatrowych i elektrowni fotowoltaicznych, w obrębie ewidencyjnym Radoszyn, 

k) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
kompleksu hotelowego wraz z zapleczem rekreacyjno – sportowym i zabudową 
letniskową w m. Kalinowo, obręb Niesulice. 

l) ustanowienia programu osłonowego Gminy Skąpe „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 
2024 – moduł I. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Wolne wnioski i informacje. 
7. Przyjęcie protokołów I i II sesji Rady Gminy Skąpe. 
8. Zamknięcie obrad 
 

Ad. 2 Podjęcie uchwał w sprawie 

Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak poinformował, że wszystkie projekty uchwał 
były omawiane na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy i otrzymały opinie pozytywne.  
a) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej w składzie Piotr Olszewski 
Przewodniczący, Maria Czarnuszewicz Z-ca Przewodniczącego, Marek Kantek  członek.  
W wyniku głosowania uchwała Nr III/7/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

b) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie powołania komisji skarg, wniosków i petycji w składzie Urszula Bronisz 
Przewodnicząca, Katarzyna Koziarska Z-ca Przewodniczącej, Jerzy Pawelski członek.  
W wyniku głosowania uchwała Nr III/8/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  
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c) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia statutu gminy Skąpe.  W wyniku 
głosowania uchwała Nr III/9/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  

d) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Skąpe. W wyniku głosowania 
uchwała Nr III/10/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  

e) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej gminy na 2024 r. W wyniku 
głosowania uchwała Nr III/11/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  

f) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe 
na lata 2024 – 2029. W wyniku głosowania uchwała Nr III/12/2024 podjęta została 
jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

g) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji. 
W wyniku głosowania uchwała Nr III/13/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

h) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie 
bezprzetargowym na czas nieoznaczony. W wyniku głosowania uchwała Nr III/14/2024 
podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

i) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie przystąpienie do sporządzenia planu ogólnego gminy Skąpe. 
W wyniku głosowania uchwała Nr III/15/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

j) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Skąpe dla lokalizacji instalacji odnawialnych źródeł energii, w tym 
elektrowni wiatrowych i elektrowni fotowoltaicznych w obrębie ewidencyjnym Radoszyn. 
W wyniku głosowania uchwała Nr III/16/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

k) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego kompleksu Hotelowego wraz z zapleczem rekreacyjno-sportowym 
i zabudową letniskową miejscowości Kalinowo, obręb Niesulice. W wyniku głosowania 
uchwała Nr III/17/2024 podjęta została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  

l) Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego Gminy Skąpe „Korpus Wsparcia 
Seniorów” na rok 2024 – moduł I. W wyniku głosowania uchwała Nr III/18/2024 podjęta 
została jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad.3 Interpelacje i zapytania radnych. 
Nie zgłoszono.  
 
Ad. 4 Zapytania sołtysów i mieszkańców oraz odpowiedzi na nie.  

Sołtys sołectwa Niesulice Pani Natalia Błazucka zapytała odnośnie wyrównania 
nawierzchni ulicy Słonecznej w miejscowości Niesulice, która miała być równana raz 
w miesiącu, a nie dzieje się nic. Obecnie drogą praktycznie nie da się wjechać na osiedle.  

Na wstępie Wójt Zbigniew Woch przywitał serdecznie sołtysów, szczególnie 
debiutantów. Stwierdził, że podjęli się szalenie niełatwego zadania. Ma nadzieję, że 
entuzjazm, pasja i chęć ożywienia swoich lokalnych społeczności, wespół z nimi pomogą mieć 
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za jakiś czas przekonanie, że są właściwymi ludźmi na właściwym miejscu. Czego sołtysom 
i samorządowcom szczerze życzy.  
Odnośnie zapytania Pani Sołtys z Niesulice stwierdził, że tam rzeczywiście mamy w tej chwili 
największy kłopot. W Ołoboku wszystkie kwestie drogowe pomału są załatwiane 
kompleksowo. Mówi oczywiście o drogach tłuczniowych, szutrowych, bo często po zimie, ale 
także po deszczach są one najmocniej degradowane. W Niesulicach jesteśmy w przededniu 
większych działań. Niestety obecnie mamy kłopot, bo w tej chwili koparka gminna jest zepsuta 
i tak szczerze powiedziawszy nie mamy wiedzy, kiedy zostanie naprawiona, niespecjalnie 
mamy wykonać naprawy nawierzchni. Podejmowaliśmy działania, że może podmiot 
zewnętrzny to zrobi, ale niestety one też są przeładowane obowiązkami. W związku 
z powyższym, trzeba będziecie poczekać do momentu aż koparka będzie sprawna i wtedy 
działania podejmiemy. Następnie dodał, że jesteśmy na etapie wykonywania dokumentacji na 
ulicę Słoneczną, Kwiatową, Zielną i część ulicy Spacerowej. Tę dokumentację wykonujemy, 
ponieważ w bliskim polu widzenia jest podjęcie działań inwestycyjnych. Z uwagi na zmianę tej 
miejscowości pod kątem mieszkańców. Jeszcze jakiś czas temu w większości to były osoby 
posiadające swoje domostwa gdzie indziej i odwiedzające Niesulice wczasowo-
wypoczynkowo. Ta struktura się w ostatnich kilku latach zdecydowanie zmienia. Szczególnie 
na tym osiedlu przebywa mieszkańców stałych. W związku z tym samorząd widzi potrzebę 
wykonania tej inwestycji drogowej. Mamy nadzieję, że wykonanie dokumentacji w 2024 r. 
będzie sygnałem, że działanie inwestycyjne stosunkowo szybko się w miejscowości Niesulice 
pojawi.  

Sołtys Niesulic Natalia Błazucka zapytała czy w całym Świebodzinie nie ma do 
wynajęcia koparki? Na ten moment nie można przejechać tą drogą 5 km/h. Mieszkańcy 
potrzebują rozwiązania teraz, aby wjechać do swoich domostw. 

Wójt odpowiedział, że zapewne w najbliższych miastach jest może nawet kilka koparek 
do wynajęcia, jednakże poczekamy, aż nasza zostanie naprawiona i może jedynie Panią 
Sołtys przeprosić, za to że będzie musiała poczekać kilka dni.  
 

Ad. 5 Sprawozdanie z działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
Sprawozdanie z działalności stanowi załącznik do niniejszego protokołu i zostało 
zamieszczone w systemie Rada.  Wójt odniósł się do niektórych kwestii.  
1. Poinformował, że aktualnie finalizujemy kwestie uzyskania dofinansowania na budowę 

PSZOK czyli Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. PSZOK, z którego 
obecnie korzystamy pozostawia wiele do życzenia i na pewno nie jest powodem naszej 
chluby. W związku z tym od jakiegoś czasu przygotowywaliśmy się do podjęcia działań. 
Możliwość pozyskania funduszy pomocowych unijnych dla tego typu przedsięwzięcia 
pojawiła się w tej alokacji. Składaliśmy wniosek kilka miesięcy wcześniej, jednakże ten 
konkurs nie tylko w ocenie Wójta nie został najoptymalniej przygotowany. Udało się 
namówić przedstawicieli Urzędu Marszałkowskiego do zmiany zasad. W jakiś sposób 
czuje się osobą inicjującą, a istotne dla samorządów zmiany w tym przedsięwzięciu, 
zostały w większości uwzględnione. W tej chwili finalizujemy nasz wniosek, uzupełniliśmy 
uwagi. Dofinansowanie w wysokości niespełna 1,7 mln zł – wartość zadania 2,251 mln zł. 
Urzędowi Marszałkowskiemu bardzo zależy na szybkim wydawaniu środków 
finansowych, bo jako Polska jesteśmy związani czasem rozliczenia tych środków 
finansowych, więc spodziewa się szybkiego podpisania umowy, bo jest niemalże 
przekonany, że dofinansowanie otrzymamy. PSZOK ma być zlokalizowany na działce za 
urzędem gminy. Kilka lat temu nabyliśmy tę posesję od prywatnej osoby,  między innymi 
pod tym kątem lokalizowania tejże działalności. Wójt liczy, że już w 2025 r. usługa 
w sferze zagospodarowania odpadów, będzie na miarę naszych oczekiwań i standardów 
dzisiejszych  czasów. 

2. Dość intensywnie przebiega remont kościoła w miejscowości Radoszyn. Odbywamy 
ciągle spotkania z przedstawicielami konserwatora zabytków. W tym tygodniu ma się 
nawet odbyć spotkanie z samą panią konserwator na tym przedsięwzięciu. Jest to duże 
zadanie na kwotę niespełna 750 tys. zł. Cieszymy się, że obiekt po zakończeniu tych 
działań nie tylko nie będzie stwarzał zagrożenia swoim stanem technicznym, ale też 
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pozytywnie wpłynie na estetykę w miejscowości Radoszyn. Zakończenie przedsięwzięcia 
przewidziane jest na koniec września br.  

3. W międzyczasie złożyliśmy wniosek, wykonaliśmy dokumentację ze środków z funduszu 
sołeckiego miejscowości Węgrzynice na jedną drogę i na chodnik. Niespecjalnie jesteśmy 
optymistami z tego względu, że wniosków złożono około pięćdziesięciu, a kwota w tym 
konkursie to jest około 6 mln zł. Wśród  złożonych wniosków pewnie znajdują się takie, 
które wyczerpują całą kwotę tego przedsięwzięcia. Zasady dofinansowania w tym 
przedsięwzięciu są szalenie wyśróbowane. Punktowane są kwestie związane 
z bezpieczeństwem, zatoki autobusowe, przejścia dla pieszych i tego typu rzeczy. Nasz 
wniosek nie posiada tego typu elementów, w związku z tym będziemy niesamowicie 
szczęśliwi, gdyby się okazało, że otrzymamy dofinansowanie.  

4. Otrzymaliśmy współfinansowanie z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Gorzowie 
dla przedsięwzięcia przebudowy dróg gminnych w miejscowości Kalinowo. Jesteśmy już 
po postępowaniu przetargowym i mamy wyłonionego wykonawcę. Spodziewamy się, że 
być może nawet w przyszłym miesiącu dojdzie do wejścia wykonawcy na to 
przedsięwzięcie. Zadanie jest na kwotę 426 tys. zł. Z KOWR otrzymaliśmy 95 tys. zł.  

5. Kolejnym z nowych zadań, jakie się lada moment pojawią i jakie między innymi jest 
przedmiotem wyjazdu Wójta z Panią Skarbnik do Pana Marszałka w celu podpisania 
umowy na dofinansowanie jest przebudowa sześciu stawów wiejskich w naszej gminie. 
Są to dwa stawy w miejscowości Skąpe, dwa stawy w miejscowości Rokitnica, staw 
w Niekarzynie i staw w miejscowości Międzylesie. Kwota dofinansowania to ok. 0,5 mln 
zł, czyli dość istotne pieniądze. Zadanie chcielibyśmy wykonać jeszcze w tym budżecie. 
Wójt ma nadzieję, że ta inwestycja nie tylko podniesie funkcjonalność obiektów wodnych, 
ale też przysporzy w tych miejscach ładnych widoków i zmieni estetykę miejscowości 
w pobliżu. 

6. Wójt wspomniał, że ma nadzieję, że zbliżamy się do końca domknięcia możliwości 
pozyskania dofinansowania z partnerstwa gmin Lubrza-Łagów-Skąpe. Zostało ono 
zawiązane z inicjatywy jego i pozostałych wójtów w celu umożliwienia pozyskania może 
niedużych pieniędzy unijnych, bo na siedem lat na trzy gminy jest to kwota 7,5 mln zł czyli 
po 2,5 mln zł. Można powiedzieć, że szału nie ma, ale to oczywiście nie są jedyne 
pieniądze do dyspozycji gmin. Mimo wszystko warto było się tego podjąć, bo jednak 
pewne rzeczy można za te środki wykonać. To przedsięwzięcie jest opisane bardzo 
szczegółowymi wymogami, a otrzymanie pieniędzy jest możliwe po ich spełnieniu. 
W piątek wysłaliśmy nasze najbardziej aktualne i ma nadzieję, że już ostatecznie, zgodne 
z oczekiwaniami oceniających założenia, wytyczne w tym przedsięwzięciu. Naszą 
ambicją jest, żebyśmy to wykonali. Ponieważ to fundusze unijne, to musimy znacząco 
przyspieszyć ich wydawanie. W naszych założeniach są inwestycje w miejscowości 
Niesulice tj. ścieżka pieszo-jezdna od plaży policyjnej od skrzyżowania – ul. Skrajna. To 
ważne przedsięwzięcie, zmieniające estetykę. Klu tego przedsięwzięcia jest połączenie 
ze ścieżką pieszo rowerową, jaka jest od Lumelu i kończy się w tamtym miejscu. 
Dodatkowo na części tego ciągu nie ma oświetlenia ulicznego. Aktualnie wykonujemy 
dokumentację, aby przed wykonaniem ciągu jeszcze doświetlić ten odcinek. W tym 
komponencie chcemy też na naszej ścieżce biegnącej z Lubogóry do Ołoboku na odcinku 
przez pole położyć dywanik asfaltowy i wykonać połączenie tej ścieżki z przyszłą 
inwestycją związaną z budową ścieżki z Ołoboku do m. Łąkie. Te dwa zadania to jest 
kwota niespełna 1 mln zł. Kolejny komponent dotyczy inwestycji w miejscowości Łąkie, 
Wykonaliśmy dokumentację na dwa etapy – I etap od dębu przy drodze powiatowej do 
wylotu z miejscowości w kierunku do lasu, II etap to droga na osiedlu. Nie udało nam się 
otrzymać dofinansowania z Polskiego Ładu i w tej chwili w ramach tego przedsięwzięcia 
chcemy wykonać pierwszy etap. Mamy nadzieję, że nasze zabiegi uwzględniające te trzy 
przedsięwzięcia, wpiszą się w założenia jakich oczekują od nas urzędnicy w Urzędzie 
Marszałkowskim. Mamy ambitny plan wykonania tych przedsięwzięć jeszcze w 2024 r. 
jeśli będzie to możliwe oczywiście.  

7. Z uwagi na obecność na sesji kilku nowych sołtysów Wójt wyjaśnił, że wszystkie 
głosowane uchwały zostały już wcześniej szczegółowo przedyskutowane na komisjach, 
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a wszystkie wątpliwości zostały wyjaśnione, dlatego głosowanie nad uchwałami wygląda 
tak, że wszyscy są za i nie ma żadnej dyskusji. 

 

Ad. 6 Wolne wnioski i informacje 
 Nie zgłoszono.  
 
Ad. 7 Przyjęcie protokołów I i II sesji Rady Gminy Skąpe.  

Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołów I i II  sesji. W wyniku głosowania protokoły zostały przyjęte jednogłośnie. Protokół 
z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8 Zamknięcie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Wiesław Zawiślak 
zamknął III sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 8.50. 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
 

Wiesław Zawiślak 
Protokolant sesji: 
Ilona Zalisz – inspektor 
 
 


